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بازتاب

نگاه

قهرمانان ایران  در كميسيون  ورزشکاران
فدراسيون های جهانی 

 شميم رضوان 
كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك در ايران كميسيوني نوپاست كه 
دومين دوره خود را تجربه مي كند. حال آنكه قدمت اين كميسيون در كميته 
بين المللي المپيك و ديگر فدراسيون هاي جهاني به سال ها قبل برمي گردد 
و ورزشكاران بسياري از ايران طي اين سال ها موفق به حضور در كميسيون 

ورزشكاران IOC و ساير فدراسيون هاي جهاني شده اند. 
مهر ماه سال 89 كاوه مهرابي، بدمينتون باز شايس��ته ايران به عنوان رئيس 
كميسيون ورزشكاران و با اختيار كامل )حق رأي در تمامي مسائل( به عضويت 
هيئت رئيسه جهاني نيز منصوب شد. ورزشكاري كه پيش از آن نيز به عنوان 

سفير صلح،دوستي و ورزش برگزيده شده بود. 
آرش ميراسماعيلي، يكي ديگر از ورزشكاران ايران بود كه مي توانست صاحب 
يكي از صندلي هاي كميس��يون ورزشكاران باشد. او س��ال 1392 نماينده 
ايران در بين نامزدهاي انتخاب اعضاي كميسيون ورزشكاران كه در حاشيه 
سي و يكمين دوره مسابقات جهاني جودو در برزيل برگزار شده بود. فدراسيون 
جهاني جودو اما نام آرش ميراسماعيلي را به دليل آنكه در المپيك 2۰۰۴ آتن 
حاضر نشد مقابل نماينده اسرائيل مبارزه كند از فهرست نامزدهاي عضويت 

در كميته ورزشكاران اين ارگان حذف كرده است.
كميل قاسمي دارنده مدال هاي نقره و برنز المپيك و نقره جهان و ملي پوش 
سنگين وزن كشتي آزاد ايران نيز سابقه حضور در كميسيون اتحاديه جهاني 
كشتي را دارد. اين كميسيون كه از سال 2۰13 براي حمايت از كشتي گيران 
جهان شكل گرفت، شهريور ماه سال 1396 در حالي اسامي هفت عضو جديد 
كميسيون ورزشكاران اين اتحاديه را اعلام كرد كه نام كميل قاسمي نيز در 
اين فهرست ديده مي شد.   سارا خادم الشريعه، نفر نخست شطرنج بانوان ايران 
نيز اسفند 99 موفق به عضويت در كميسيون ورزش��كاران فيده شد. بانوي 
ش��طرنج باز ايران كه ش��خصاً براي عضويت در اين كميسيون ثبت نام كرده 
بود توسط فدراس��يون جهاني ش��طرنج به عنوان يكي از اعضاي كميسيون 
ورزشكاران برگزيده شد. در اين بخش 9 نفربان براي تصاحب 1۰ پست حضور 
داشتند كه شوراي فدراسيون جهاني بدون رأي گيري نام اعضاي كميسيون را 

اعلام كرد كه نام خادم الشريعه نيز در بين آنان قرار داشت. 
سعيد معروف، واليباليست مطرح و شناخته شده ايران نيز مرداد ماه امسال 
براي حضور در انتخابات كميس��يون ورزشكاران كميته بين المللي المپيك 
نامزد شد. انتخابات كميسيون ورزش��كاران IOC با حضور 3۰ نامزد از 3۰ 
كشور مختلف و نماينده 19 رشته ورزشي برگزار شد اما سعيد معروف، كاپيتان 
تيم ملي واليبال ايران نيز رأي نياورد و نتوانست حضور در اين كميسيون را 
تجربه كند.  زهرا نعمتي اما به عنوان اولين زن ايراني كه سه طلاي پارالمپيك 
را در كارنامه دارد، شهريور ماه امسال)1۴۰۰( به عضويت شوراي ورزشكاران 
كميته بين المللي پارالمپيك )IPC( درآمد. انتخابات ش��وراي ورزشكاران 
IPC در دهكده بازي هاي پارالمپيك در توكيو برگزار شد و ورزشكاران حاضر 

در اين دوره از بازي ها، با رأي خود نمايندگان خود را انتخاب كردند.
حسن يزداني، كشتي گير باتجربه و محبوب ايراني نيز در خلال رقابت هاي 
جهاني نروژ با حضور در انتخابات كميس��يون ورزش��كاران اتحاديه جهاني 
كش��تي موفق به گرفتن عضويت اين كميس��يون به مدت چهار سال شد. 
انتخابات كميسيون ورزشكاران اتحاديه جهاني كش��تي مهرماه امسال در 
جريان رقابت هاي جهاني در شهر اسلو كشور نروژ برگزار شد كه فدراسيون 
كشتي حس��ن يزداني دارنده مدال هاي طلا ، نقره المپيك و طلا، نقره و برنز 
جهان را به عنوان نماينده ايران در اين انتخابات معرفي كرد و يزداني با رأي 
كش��تي گيران حاضر در رقابت هاي جهاني نروژ به عن��وان عضو جديد اين 

كميسيون انتخاب شد. 
هادي ساعي كه با كسب دو نشان طلا و يك نشان برنز تكواندو در بازي هاي 
المپيك، پرافتخارترين ورزش��كار ايراني در تمام ادوار اين بازي هاس��ت نيز 

عضويت كميسيون ورزشكاران شوراي المپيك آسيا را دارد.

گردهمايي ورزشكاران 

شيوا نوروزي
  گزارش

مدال آور كنار هم تحت 
»كميس�يون  عن�وان 
ورزشكاران« و استفاده از نظرات و تجربيات آنها 
براي گرفت�ن تصميماتي كه مي توان�د در آينده 
ساير ورزشكاران تأثيرگذار باشد اتفاقي مثبت 
است براي ورزش ايران. البته تأثير مثبت آن تنها 
در صورتي عيان خواهد شد كه اعضاي آن همه 
تمركز خود را به متن معطوف كنند نه اينكه تمام 
حواسشان به حواشي باشد. متأسفانه شروع دوره 
دوم اين كميس�يون واقعيت هاي تلخي را نشان 
داد تا هم�ه بدانند قهرماناني ك�ه دم از پهلواني 
مي زنند نيز براي رسيدن به پست  و مقام حاضرند 
به جان هم بيفتند و آبروي ورزش كشور را ببرند. 

 اهداف اوليه
كميته بين المللي المپي��ك اهداف خاص خودش 
را دنب��ال مي كند و كش��ورهاي عضو ني��ز به تبع 
آن در جهت اج��راي اين اه��داف گام برمي دارند. 
از نظ��ر IOC موضوع اصل��ي هم��ه فعاليت ها و 
تصميمات مي بايست پيشرفت ورزش و بها دادن 
به ورزش��كاران در سراسر جهان باش��د. تشكيل 
كميس��يون ها تخصصي يكي از اين اهداف است. 
طبق آيين نامه هاي تعيين ش��ده مسئوليت هاي 
مهم ه��م در IOC و هم كميته هاي كش��ورهاي 
عضو به كميسيون هاي مربوطه محول مي شود. از 
همين رو كميته ملي المپيك ايران نيز چهار سال 
پيش به اين فكر افتاد تا كميسيون ورزشكاران را با 
برگزاري انتخابات تشكيل دهد. در تابستان سال 
96 مسئولان كميته اين تصميم را اجرايي كردند 
تا براي اولين بار اعضاي كميس��يون ورزشكاران با 
انتخاب خود ورزش��كاران برگزيده شوند. در دوره 
نخست 176 ورزش��كار براي حضور در انتخابات 

شرايط لازم را داش��تند و از بين آنها 57 نفر براي 
شركت در انتخابات كانديدا شدند. آبان ماه همان 
سال انتخابات برگزار شد و بيش از ۴۰۰ ورزشكار 
با داش��تن حق رأي پاي صندوق رفتند تا 15 فرد 

برگزيده خود را انتخاب كنند. 
 ضوابط و وظايف

در اساس��نامه تعيين ش��ده از س��وي كميته ملي 
المپي��ك در ه��ر دوره 15 نف��ر به عن��وان اعضاي 
كميسيون ورزشكاران انتخاب مي شوند با اين شرط 
كه حتماً س��ه بانوي مدال آور بايد در اين جمع 15 
نفره حضور داشته باش��ند. البته تعداد بانوان عضو 
كميس��يون مي تواند بيش��تر از اين هم باشد ولي 
حداقل سه بانوي ورزش��كار مي بايست به عضويت 
اين كميسيون دربيايند. حضور يكي از ورزشكاران 
رشته هاي زمس��تاني نيز الزامي اس��ت. از آنجا كه 
انتظار مي رود ورزشكاران رشته هاي زيادي در اين 
كميسيون نماينده داشته باشند، قانوني وضع شده 
تا سه رشته مدال آور تكواندو، وزنه برداري و كشتي 
حداكثر س��ه نماينده داشته باش��ند و به اين شكل 
توازن در حضور مدال آوران در بين س��اير رشته ها 

نيز حفظ شود. 
موضوعي ك��ه بيش از همه حساس��يت تش��كيل 
كميسيون ورزشكاران را افزايش داده است، وظايف 
تعريف ش��ده و ح��وزه اختيارات براي اعضاس��ت. 
آيين نامه اين كميس��يون در س��ايت كميته ملي  
المپيك وج��ود دارد و همه مي توانن��د آن را رؤيت 
كنند. در ماده يك آيين نامه مأموريت ارائه ديدگاه ها 
و بيان نظرات ورزش��كاران به اعضاي كميس��يون 
سپرده شده است. همچنين در ماده يك، 11 هدف 
و وظيفه اصلي آنها صراحتاً بيان شده است. بررسي 
و ارائه نظرات كارشناس��ي در ام��ور ارجاعي هيئت 
اجرايي كميته المپي��ك به كميس��يون، برقراري 
ارتباط با كميسيون ورزشكاران كميته بين المللي 

المپيك و ساير كش��ورهاي جهان به منظور تبادل 
اطلاعات و دس��تيابي به ايده هاي جديد، انتخاب و 
معرفي نمايندگان ورزشكاران به كميته بين المللي 
المپي��ك از طريق كميته ملي المپيك، پيش��نهاد 
راهكارهاي مناس��ب و قاب��ل اجرا ب��ه كميته ملي 
المپي��ك در خصوص مس��ائل و حق��وق مرتبط با 
ورزشكاران، انتخاب و معرفي نمايندگان ورزشكاران 
جهت شركت در مجامع داخلي و خارجي از طريق 
كميته ملي المپيك، انتخاب نماينده كميس��يون 
ورزش��كاران به عنوان عضو داراي حق رأي هيئت 
اجرايي به مدت چهار سال منوط به تصويب مجمع 

عمومي كميته ملي المپيك و مطرح نمودن حقوق و 
علايق ورزشكارران و ارائه توصيه هاي مرتبط از قبيل 
معرفي حكم به شوراي بين المللي حكميت ورزشي 
اهم وظايف تعريف ش��ده براي اعضاي كميسيون 

ورزشكاران به شمار مي روند. 
 انتظارات زياد 

همانطور كه اش��اره ش��د IOC بهاي زي��ادي به 
كميس��يون ورزش��كاران خود مي دهد. از نظر اين 
مرجع بين المللي ورزش��كاران عضو بايد از فرصتي 
كه به آنها داده ش��ده بهره لازم را در جهت برآورده 
كردن انتظ��ارات ببرند. در كش��ورمان ني��ز بعد از 
تشكيل اين كميسيون، ورزشكاران منتظر بودند تا 
مشكلات صنفي و قانوني شان لااقل از طريق اعضاي 
كميسيون ورزشكاران پيگيري ش��ود. اما در دوره 
نخست عملًا قدمي در جهت مرتفع كردن مشكلات 
و برآورده كردن انتظارات برداشته نشد. تا جايي كه 
معلوم نيست اين كميسيون در چهار سال نخست 
چه خروجي داش��ته و اهداف مندرج در آيين نامه 
پيگيري شده اس��ت يا نه. بعد از ش��روع ثبت نام از 
نامزدهاي واجد ش��رايط در انتخاب��ات و برگزاري 
مجمع انتخابات��ي، يك بار ديگر بح��ث انتظارات و 
وظايف نفرات برگزيده مطرح شد. اينكه يك نفر از 

اعضاي كميسيون ورزشكاران طبق قانون به عنوان 
نماينده در هيئت اجرايي كميته ملي المپيك حضور 
دارد فرصت بزرگي اس��ت كه انتظار مي رود مغتنم 
شمرده ش��ود. نماينده كميس��يون اين موقعيت را 
دارد تا در حضور مديران ارش��د كميته خواسته ها 
و انتظارات جامع��ه ورزش را مطرح و ت��ا به نتيجه 

رسيدن آنها را پيگيري كند. 
اما ماجرا وقتي پيچيده مي شود كه گروهي متشكل 
از مدال آوران شناخته شده يا همان نخبگان ورزش 
كش��ور تاب تحمل يكديگر در يك جلسه كاري را 
ندارند و جدال هاي لفظي به قدري بالا مي گيرد كه 
عده ايي با حمايت يك فدراسيون خود را تافته جدا 
بافته تصور مي كنن��د. در صورتي كه انتظار مي رود 
اعضا با س��رلوحه قرار دادن روحي��ه جوانمردي و 
پهلواني به وظايف تعريف شده شان عمل كنند و آنها 
كه بيرون از گود مانده اند نيز در مسير كمك كردن به 
اعضاي هم صنف خود گام بردارند. متأسفانه خواسته 
و انتظارات اهالي ورزش با رفتارهاي زشت، متناقض 
و جاه طلبان��ه برنده ه��ا و بازنده ها هيچ س��نخيتي 
ندارد و اگر قرار به ادامه اين روند باشد در دوره دوم 
كميسيون ورزش��كاران باز هم باري از روي دوش 

ورزش كشور برداشته نخواهد شد. 

اوايل آذر بود كه انتخابات 

سعيد احمدیان
     گفت وگو

دومين دوره كميسيون 
ورزشكاران كميته ملي 
المپيك برگزار ش�د؛ كميس�يوني ك�ه در دور  
نخست با توجه به حواشي و اختلاف اعضاي آن، 
خروجي مشخصي براي جامعه ورزش نداشت. 
اين اميدواري وجود داشت با توجه به تجربه دور 
اول، در دوره جديد اين حاشيه ها تكرار نشود و 
اعضاي اين كميس�يون كه از جن�س قهرمانان 
هستند، روي وظيفه اصلي شان كه پيگيري و حل 
مشكلات ورزشكاران اس�ت، تمركز كنند. اين 
انتظار اما بي فايده بود و دومين دوره كميسيون 
حتي پيش از آغاز اولين جلسه با غيبت دو عضو 
كش�تي گير و نامه اعتراضي ش�ان، حواشي آن 
شروع شد و با غيبت 9 نفر از 20 نفر در جلسه دوم 
به اوج رس�يد ت�ا فعلًا ش�روع كار كميس�يون 
نااميدكننده باشد. در گفت وگو با سجاد گنج زاده، 
قهرم�ان جه�ان و المپي�ك كارات�ه و  رئي�س 
كميسيون ورزشكاران، مسائل و حواشي آن را 

بررسي كرده ايم. 

آقاي گنج زاده! در ش�روع صحبت هايتان 
مي خواهي�م برايمان بگوييد چه ش�د كه 
تصميم گرفتيد به كميسيون ورزشكاران 

ورود پيدا كنيد؟ 
با توجه ب��ه روحي��ه اي كه از خ��ودم س��راغ دارم ، 
دغدغه هاي ديگر ورزشكاران را  دغدغه هاي خودم 
می دان��م و تصميم گرفتم در انتخابات كميس��يون 
شركت كنم و وارد انتخابات شوم. به خصوص وقتي 
در تيم ملي كاراته هستيم، وقتي مي بينم كه كاري 
از دس��تم بر مي آيد كمك مي كنم، س��عي كردم   از 
اين تجربه در كميس��يون و براي كل ورزش كشور 
استفاده كنم. ورزشكاران عزيز هم محبت داشتند و 
به من رأي دادند و وارد كميسيون شدم. اميدوارم با 
دوستان ديگري كه انتخاب شدند و نفراتي كه توسط 
رئيس كميته ملي المپيك منصوب شده اند، كنار هم 

قدم هاي خيري براي ورزش كشور برداريم. 
بدون حضور در ليس�ت هايي ك�ه برخي 
قهرمانان تش�كيل داده بودند، به صورت 
انفرادي وارد انتخابات شديد و بيشترين 

رأي را هم كسب كرديد. 
 رأي بالا تنها محبت ورزشكاران بود و اتفاقات طوري 
پيش رفت كه بدون حضور در ليس��ت در انتخابات 
ش��ركت كردم. به هر ح��ال اين مس��ئله در هر نوع 
انتخاباتي ديده مي شود و برخي با تهيه ليست هاي 
مختلف ورود پيدا مي كنند و انتخابات كميس��يون 
هم مستثنی نبود و بعضي از نامزدها ليست تشكيل 
دادند و برخي هم مانند من تصميم گرفتم كه خارج 
از ليست ها وارد انتخابات شوم. وقتي تصميم گرفتم 
كه وارد كميسيون ورزشكاران شوم، تكليفم با خودم 
مشخص بود و دنبال پست و مقام نبودم. تنها به دنبال 
اين هستم كه اگر كمكي از من برمي آيد بتوانم براي 
قهرماناني كه از اين كميسيون انتظار بحقي دارند، 

انجام دهم. با اين هدف آمدم و دنبال اهداف شخصي 
نيس��تم. نه با گروهي زد و بند دارم و نه آدم كس��ي 
هستم و تنها هدفم كمك كردن است كه اگر كاري از 

دستم بر مي آيد، به خوبي پيش برود. 
علاوه بر ش�ما، با انتخاب آق�اي ذبيح الله 
پورش�يب و حميده عباس�علي، كاراته با 
سه عضو، بيشترين اعضا را در كميسيون 

ورزشكاران دارد. 
اين نشان دهنده اعتماد رشته هاي ديگر است و البته 
مس��ئوليت مان را س��نگين تر مي كند. اميدواريم با 
توجه به اعتمادي كه به ما شده، بتوانيم كاري كه از 
دستمان براي ورزش برمي آيد، انجام دهيم و شرمنده 

جامعه ورزش نشويم. 
پس از بالاترين رأي در انتخابات، به عنوان 
رئيس كميسيون هم انتخاب شديد، در اين 

باره صحبت مي كنيد؟
پس از اينكه در انتخابات كميسيون توانستم بالاترين 
رأي را بياورم، تصميم گرفتم كه براي رياس��ت هم 
نامزد شوم و توانستم با رأيي كه اعضاي كميسيون به 
من دادند، اين مسئوليت را برعهده بگيرم. مسئوليتم 
خيلي س��نگين تر از قبل ش��ده و به عن��وان رئيس 
كميسيون تمام تلاشم را خواهم كرد كه  جلسات را به 
صورت منظم و مرتب با حضور اكثر اعضا برگزار شود. 
قطعاً جمع كردن 2۰ قهرمان كنار هم سخت خواهد 
بود اما اميدوارم بتوانم در مسئوليتي كه اعضا بر عهده 

من گذاشته اند، بهترين عملكرد را داشته باشم. 
با توجه ب�ه تجربه پرحاش�يه اولين دوره 
كميس�يون كه به اهداف اوليه نرسيدند، 
حواش�ي در كميس�يون دوم حتي پيش 

از جلس�ات آغاز ش�د و اين به نظر ش�ما 
نمي تواند مس�يري كه اعضاي براي كمك 
به جامعه قهرمانان براي خودشان ترسيم 
كرده اند، به سمت حاشيه و جنجال منحرف 

كند؟
از جريان اتفاقاتي كه در دوره نخست كميسيون رخ 
داد، اطلاعي ندارم و تنها شنيده هايي است كه از افراد 
مختلف شنيده ام. با اين حال يكس��ري افراد كه در 
اولين دوره حضور داشتند، در دوره دوم كميسيون 
هم حضور دارند كه تجربياتشان خيلي مي تواند به 
ما كمك كند كه با هدف تر از دوره قبل پيش برويم. 
مطمئناً هر 2۰ قهرماني كه در كميس��يون حضور 
دارند، داراي 2۰ سليقه مختلف هستند، قطعاً اختلاف 
سليقه وجود دارد اما بايد همه تلاشمان را بكنيم كه 
يكدل پيش برويم. اگر قرار باشد كه تك روي كنيم، 
نتيجه اي نخواهي��م گرفت. اگر ام��ا 2۰نفر يكدل و 

يكصدا باشند، قدرت كميسيون خيلي بالا خواهد بود 
و آن موقع است كه مي توانيم براي ورزش اتفاق هاي 

خوبي را رقم بزنيم. 
اما ب�ه نظر مي رس�د راه س�ختي پيش رو 
داري�د، با توج�ه ب�ه حواش�ي غيبت دو 
كشتي گير عضو در جلس�ه اول و اتفاقات 
جلس�ه دوم كه با غيبت اعضاي بيشتري 
هم�راه ب�ود، اعض�اي غاي�ب و معت�رض 
شائبه هاي دخالت هاي خارج از كميسيون 

را مطرح كرده اند. 
براي انتخابات كميسيون، ورزش��كاران رشته هاي 
مختلف رأي داده اند و كس��ي دخالتي در انتخابات 
نداشته است و حق رئيس هم هس��ت كه چهار نفر 
را براي عضويت منصوب كند. در جلس��ه اول آقاي 
يزداني، آقاي گرايي و خانم شهسواري غايب بودند و 
ما به احترام غيبت دو كشتي گير مدال آور، انتخابات 
هيئت اجرايي كميسيون را به تعويق انداختيم كه اگر 
كسي از اين عزيزان مي خواهند در اين پست ها نامزد 
شوند، اين فرصت از آنها گرفته نشود.رأي گيري عقب 
افتاد و همان دوستاني كه اصرار داشتند كه انتخابات 
هيئت اجرايي در جلسه اول برگزار نشود، سعي كردند 
كه اعضاي غايب در جلسه دوم حضور پيدا نكنند. با 
اين حال وقتي نصف + ي��ك موافق بودند، انتخابات 
برگزار شد. به عنوان رئيس كميسيون دستور جلسه 
دوم كه انتخابات هيئت اجرايي روز يك شنبه برگزار 
مي شود را به اطلاع اعضاي كميسيون رساندم. برخي 
اعضا پيام دادند كه به علت مسابقه يا مشكل ديگري 
در تهران حضور ندارند و نمي توانند شركت كنند و 
برخي هم از دليل غيبت شان اطلاع ندارم. با اين حال 

جلسه اكثريت بود و انتخابات انجام شد و اميدواريم 
همه ما به انتخاب��ات احترام بگذاري��م. هم نماينده 
هيئت اجرايي و شش نفري كه قرار است در مجمع 
كميته ملي المپيك حض��ور پيدا كنند، نماينده هر 
2۰ عضو هستند و در نهايت تمام 2۰ نفر بايد براي 
كاري كه انجام مي دهيم با هم به تفاهم برس��يم و با 

هم قدم برداريم. 
آيا رايزني هاي شده كه اختلاف هاي موجود 
برطرف شود و كميسيون با حضور تمامي 
اعضا تشكيل جلسه دهد و با اتحاد به سمت 
مطالبه گري از مسئولان براي بهترين شدن 

شرايط قهرمانان، پيش برود؟ 
15 عضو انتخاب شده به علاوه چهار عضو منصوب 
شده توسط رئيس كميته ملي المپيك به همراه آقاي 
ساعي كه به دليل عضويت در كميسيون ورزشكاران 
آسيا عضو شده اند، به عنوان 2۰ عضو كميسيون، اگر 
اختلافي داريم بايد بين خودمان حل و فصل كنيم. 
مطمئن باش��يد كه كس��ي از بيرون نمي تواند اين 

اختلاف را حل كند. 
سال هاس�ت كه قهرمانان و ورزش�كاران 
از عمل�ي نش�دن وعده هاي مس�ئولان و 
رسيدگي هاي حداقلي كه به وضعيت شان 
در جري�ان برگ�زاري اردوه�ا و تمرينات 
و همچنين معيش�تي و ش�غلي مي شود، 
گلايه دارند، حالا با تش�كيل كميس�يون 
ورزش�كاران ك�ه اعض�اي آن از جن�س 
قهرمانان هس�تند و اين مش�كلات را به 
خوبي درك كرده اند، اين انتظار وجود دارد 
كه اين كميسيون در جهت احقاق ورزشكار 
وارد عمل ش�ود. براي برآورده كردن اين 

انتظارت چه برنامه اي داريد؟
كميسيون ورزشكاران قدرت اجرايي خاصي ندارد 
ول��ي مي تواند مش��اوره بده��د و مطالبه گري كند. 
مطمئن باشيد ما تا جايي كه در توانمان باشد، پيش 
مي رويم و ساكت نمي نشينيم. در قدم اول قول هايي از 
دكتر صالحي اميري گرفته ايم كه يك اتاق در كميته 
ملي المپيك براي كميسيون در نظر گرفته شود كه 
اگر ورزش��كاري دغدغه اي دارد، بيايد و مشكلش را 
مطرح كند. قول هاي ديگري هم گرفته ايم و منتظريم 
كميسيون ورزشكاران س��اير فدراسيون ها تشكيل 
شود تا ارتباط خوبي با كميسيون هاي هر رشته برقرار 
كنيم. با اين ارتباط مي خواهيم به ورزشكار نزديك تر 
شويم و دغدغه هايشان را به مسئولان جهت حل و 

پيگيري منتقل كنيم. 
به عنوان س�ؤال پاياني، يكي از مهم ترين 
مطالبه ه�اي قهرمان�ان و م�دال آوران، 
مشكلات شغلي و حمايت هاي مالي است، 
اولويت  بندي تان براي حل اين مشكل چه 

خواهد بود؟
قرار است با نظرخواهي كه از ورزشكاران مي كنيم، 
طب��ق اولويت هاي��ي ك��ه در رابطه با مش��كلات و 
دغدغه هاي آنها وجود دارد، پيش برويم. ان شاء الله 
كه همه اعضا كمك كنند تا به نتيجه خوبي برسيم. 

مطالبات قهرمانان را به گوش مسئولان می رسانيم
گفت وگوي »جوان« با سجاد گنج زاده، رئيس كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك

نگاهي به مأموريت كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك 

انجام وظيفه يا  عشق پست؟!

قرار اس�ت ب�ا نظرخواه�ي كه از 
ورزش�كاران مي كني�م، طب�ق 
رابط�ه  در  ك�ه  اولويت هاي�ي 
دغدغه ه�اي  و  مش�كلات  ب�ا 
آنه�ا وج�ود دارد، پي�ش برويم. 
ان ش�اء الله ك�ه همه اعض�ا كمك 
كنند تا ب�ه نتيجه خوبي برس�يم

ماجرا وقتي پيچيده مي ش�ود كه 
گروهي متش�كل از م�دال آوران 
ش�ناخته ش�ده يا همان نخبگان 
ورزش كشور تاب تحمل يكديگر 
در ي�ك جلس�ه كاري را ندارند و 
جدال ه�اي لفظ�ي به ق�دري بالا 
مي گي�رد كه ع�ده اي ب�ا حمايت 
ي�ك فدراس�يون خ�ود را تافته 
ج�دا بافت�ه تص�ور مي كنن�د. در 
صورتي ك�ه انتظار م�ي رود اعضا 
ب�ا س�رلوحه ق�رار دادن روحي�ه 
جوانم�ردي و پهلوان�ي به وظايف 
تعري�ف شده ش�ان عم�ل كنن�د 
و آنها ك�ه بيرون از گ�ود مانده اند 
ني�ز در مس�ير كم�ك ك�ردن به 
اعضاي هم صنف خود گام بردارند

كورسوی  اميد ورزش
 دنيا حيدري 

كميسيون ورزشكاران يكي از مهم ترين كميسيون ها در كميته بين المللي 
المپيك است. با وجود اين اما در ايران اين كميسيون هنوز نتوانسته تأثير 
چنداني داشته باشد. به طوري كه در دوره نخست نه فقط بازده مثبتي نداشت 
كه تمام اخبار منتشر شده از آن به درگيري اعضا ختم مي شد. با وجود اين 
اما چاشني بي تجربگي توجيه خوبي بود براي آنكه اين كميسيون نوپا در گام 
اول نتواند روند خوبي را دنبال كند. با وجود اين اما بعد از تجربه اي چهار ساله 
انتظار مي رود كه كميسيون ورزشكاران اين بار به جاي درگيري هاي داخلي 
به حل مشكلات ورزشكاران و برداشتن باري از دوش آنها بپردازد.  بزرگ ترين 
ايرادي كه طي سال هاي اخير به ورزش ايران گرفته شده به حضور مديران 
سياسي و غيرورزش��ي در رأس امور ورزش كش��ور برمي گردد. افرادي كه 
كمترين شناختي از مسائل و مشكلاتي كه ورزشكاران با آن دست به گريبان 
هستند ندارند. با وجود اين اما حالا شرايطي فراهم شده تا عده اي از جنس 
ورزش و از بين ورزشكاران وارد ميدان شوند. ورزشكاراني كه بي هيچ شك 
و ترديدي به طور كامل با مسائل و مش��كلات آشنايي كامل دارند و همين 
شناخت و از بدنه ورزش بودن مي تواند كمك شاياني باشد براي آنكه بتوانند 
گره اي از مشكلات ورزش كشور باز كنند. بي هيچ شك و ترديدي تك تك 
آنهايي كه امروز به هر شكلي توانستند عضويت در كميسيون ورزشكاران را 
به دست آورند هدفي جز پيشرفت ورزش كشور و سهولت كار ورزشكاران 
ندارند. با وجود اين اما عملي كردن اين هدف و نيت نيازمند اتحاد، همدلي 
و صبوري است. در غير اين صورت نه فقط نمي توانند گامي در راستاي مهيا 
شدن شرايط براي موفقيت ورزشكاران ايجاد كرده كه اوضاع را سخت تر و 
مشكلات را بيشتر از قبل مي كنند. حال آنكه بر كسي پوشيده نيست كه تك 
تك همين نفرات تا قبل از عضويت در كميسيون ورزشكاران خود خواهان 
حل و فصل مشكلات جامعه ورزش از مسئولان بودند و به همين دليل مهم 
نيز پذيرفتني نيست كه خود امروز به جاي مرتفع كردن مسير موفقيت با 
دامن زدن به اختلاف نظرها سنگ پراكني كرده و شرايط را براي ورزشكاراني 
كه چش��م اميد به حضور آنها در اين كميسيون داش��تند سخت تر كنند. 
كميسيوني كه بي ترديد روزنه اميدي است براي حل مشكلات ورزشكاران 

كه بايد با تدبير و دانش از آن استفاده شود.


